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Kommunledningsförvaltningen  
Johanna Sköld  
Kommunsekreterare  
Johanna.skold@enkoping.se  

Kommunfullmäktige 

Meddelandeärende till kommunfullmäktige 25 
september 2023 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige tar del av informationen.  

Beskrivning av ärendet 
Meddelandeärenden är en sammanställning av beslut, protokoll eller handlingar 
som bör komma kommunfullmäktige till dels för kännedom.  

Följande beslut, protokoll eller handlingar har inkommit:  

- Ej verkställda beslut, socialnämnden, 2023-08-22, § 126 
- Svar på medborgarförslag, cykelväg till Haga, tekniska nämnden, 2023-06-

15, § 93 
- Svar på medborgarförslag, tak över cyklarna på Åkersbergsvägen 3, vård- 

och omsorgsnämnden, 2023-05-24, § 70 
- Svar på medborgarförslag, införa rätt för barn att äta vegansk kost om så 

önskar, från förskolan och uppåt, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 91, 
- Svar på medborgarförslag, ta bort trafikhinder vid ICA Örsundsbro på 

grund av skaderisk, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 94 
- Svar på medborgarförslag, avhärdare vid vattenverket, tekniska nämnden, 

2023-06-15, § 90 
- Svar på medborgarförslag, sänka hastighetsgränser i Haga, tekniska 

nämnden, 2023-06-15, § 92 
- Svar på medborgarförslag, magnoliaparken döps om till Stefan Matssons 

park, miljö- och byggnadsnämnden, 2023-06-15, § 111 
- Svar på medborgarförslag, belysning gång- och cykelvägen utefter 

Ullundavägen, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 95 
- Svar på medborgarförslag, tillgång till SFI, utbildnings- och 

arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 122 
- Svar på medborgarförslag, SFI för ukrainare som bor i Enköping, 

utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 124 
- Svar på medborgarförslag, SFI för ukrainare bosatta i Enköping, 

utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 123 
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- Svar på medborgarförslag, tillgång till SFI, utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 125 

- Beslut, byte av nämnd, medborgarförslag om trapphiss till 
föreningslokalerna i Örsundsbro, 2023-09-11 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, kommunledningsförvaltningen, 2023-09-08 
Protokollsutdrag, socialnämnden, 2023-08-22, § 126, SN2023/53 
Rapportering, ej verkställda beslut, andra kvartalet 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 93, TF2022/983 
Medborgarförslag, cykelväg till Haga, 2022-08-12 
Protokollsutdrag, vård- och omsorgsnämnden, 2023-05-24, § 70, VON2022/67 
Medborgarförslag, tak över cyklarna på Åkersbergsvägen 3, 2021-09-16 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 91, TF2023/187 
Medborgarförslag, införa rätt för barn att äta vegansk kost om så önskar, från 
förskolan och uppåt, tekniska nämnden, 2022-08-16 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 94, TF2022/1238 
Medborgarförslag, ta bort trafikhinder vid ICA Örsundsbro på grund av skaderisk, 
2022-10-27 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 90, TF2023/287 
Medborgarförslag, avhärdare vid vattenverket, 2022-12-11 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 92, TF2023/286 
Medborgarförslag, sänka hastighetsgränser i Haga, 2023-01-18 
Protokollsutdrag, miljö- och byggnadsnämnden, 2023-06-15, § 111, KART2023/94 
Medborgarförslag, magnoliaparken döps om till Stefan Matssons park, 2023-01-31 
Protokollsutdrag, tekniska nämnden, 2023-06-15, § 95, TF2023/581 
Medborgarförslag, belysning gång- och cykelväg utefter Ullundavägen, 2023-03-29 
Protokollsutdrag, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 122, 
UAN2023/814 
Medborgarförslag, tillgång till SFI, 2023-03-28 
Protokollsutdrag, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 124, 
UAN2023/816 
Medborgarförslag, SFI för ukrainare som bor i Enköping, utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden, 2023-04-04 
Protokollsutdrag, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 123, 
UAN2023/815 
Medborgarförslag, SFI för ukrainare bosatta i Enköping, 2023-04-04 
Protokollsutdrag, utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden, 2023-06-13, § 125, 
UAN2023/817 
Medborgarförslag, tillgång till SFI, 2023-04-12 
Beslut, byte av nämnd, 2023-09-11 
 



Protokollsutdrag  1 (1) 

Sammanträdesdatum  
2023-08-22  

 

Socialnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 126 Ärendenummer SN2023/53 

Rapport 2, ej verkställda beslut  2023 

Beslut 
Socialnämnden beslutar att avge denna rapport till kommunfullmäktige och 
kommunens revisorer. 

Beskrivning av ärendet 
Kommuner har skyldighet att rapportera alla gynnande beslut enligt 4 kap 1§ 
socialtjänstlagen och rapportering enligt 16 kap 6 a § socialtjänstlagen som inte 
verkställts inom 3 månader. 

Rapporteringen avser även avbrott i verkställigheten om ett beslut inte verkställts 
på nytt inom 3 månader från avbrottet. 

En kommun som inte inom skälig tid tillhandahåller bistånd enligt 4 kap 1§ som 
någon är berättigad till enligt ett beslut av socialnämnden kan åläggas att betala en 
särskild avgift. 

Aktuellt per andra kvartal 2023 

Socialnämnden har ett icke verkställt beslut att rapportera för andra kvartalet 2023. 
Beslutet avser en vuxen person som beviljats placering på HVB 2023-03-31 
avseende behandling för skadligt bruk och beroende. Till följd av mycket specifika 
önskemål hos berörd person och som är svåra att tillgodose har det inte varit 
möjligt att finna lämplig plats ännu. En dialog pågår med berörd person.   

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige 
Kommunens revisorer 





Protokollsutdrag  1 (1) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 93 Ärendenummer TF2022/983 

Svar på medborgarförslag - Cykelväg till Haga 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot ett medborgarförslag i september 2022 om att 
uppföra en gång- och cykelväg mellan Haga och Enköping. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen ser behovet av en belyst gång- och cykelväg mellan Haga och 
Enköping och har tittat på möjliga lösningar. Projektet är pausat för att lösa andra 
utmaningar så som dagvattenhanteringen i området, upphandling av mark samt 
avtal om servitut längs sträckan. 

Under tiden kommer den befintliga grusvägen mellan Haga och Enköping att 
rustas upp genom att montera ny belysning och förbättra beläggningen på enstaka 
platser längs vägen så att det blir tryggare och säkrare att gå och cykla där. 
Upprustningen för grusvägen är planerad i höst 2023.  

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/669. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att en upprustning av 
grusvägen mellan Haga och Enköping är planerad under hösten 2023. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Fri, 12 Aug 2022 07:54:43 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

Förslag
Cykelväg till Haga

Motivering
Hej,
jag skulle vilja påtala behovet av cykelväg med asfalt och belysning till Haga. Det ligger så nära Enköping, men 
känns avsides och mörkt när man cyklar på grusväg utan belysning. Jag bävar inför vintern. Jag försöker tänka på 
miljön och därför cykla till jobbet - det här skulle underlätta mitt och andras miljötänk!



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-05-24  

 

Vård- och omsorgsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 70 Ärendenummer VON2022/67 

Svar på medborgarförslag om tak över cyklarna på 
arbetsplatsen Åkersbergsvägen 3 

Beslut 
Vård- och omsorgsnämnden besvarar medborgarförslaget med att frågan har 
hanterats som en verksamhetsanpassning. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag om tak över cyklarna på arbetsplatsen Åkersbergsvägen 3 
väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde den 18 oktober 2021, § 132. 
Kommunfullmäktige beslutade då att överlämna medborgarförslaget till tekniska 
nämnden för behandling och beslut. 

Den 16 november 2021 påpekade samhällsbyggnadsförvaltningen att det handlar 
om en verksamhetsanpassning för Åkersbergs förskola och därför bör utbildnings- 
och arbetsmarknadsnämnden hantera ärendet. 

Den 23 mars 2022 påpekade utbildningsförvaltningen att det inte är förskolan som 
taket tillhör utan det är ett omvårdnadsboende och därför bör vård- och 
omsorgsnämnden besvara medborgarförslaget. 

Kommunfullmäktiges ordföranden beslutade den 4 april 2022 att skicka 
medborgarförslaget till vård- och omsorgsnämnden för beredning och beslut. 
Kommunfullmäktige ska informeras om beslutet. 

Vård- och omsorgsförvaltningens bedömning 
Vård- och omsorgsförvaltningen har bedömt detta medborgarförslag som en 
verksamhetsanpassning tillhörande Åkerbergsvägens omvårdnadsboende. Arbetet 
färdigställdes under slutet av år 2022. 

Arbetsutskottets beredning 
Vård- och omsorgsnämndens arbetsutskott har berett ärendet den 16 maj 2023 
och lämnat förslag till beslut. 

Arbetsutskottets förslag till vård- och omsorgsnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden besvarar medborgarförslaget med att frågan har 
hanterats som en verksamhetsanpassning. 



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-05-24  

 

Vård- och omsorgsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

__________ 
 
Kopia till: 
Förslagsställaren, för kännedom 
Kommunfullmäktige, för kännedom 



-----Ursprungligt meddelande-----
Från: noreply@sitevision.enkoping.se
<noreply@sitevision.enkoping.se> 
Skickat: den 16 september 2021 10:11
Till: Kommunledningsförvaltningen
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne: Inskickat formulär

Förslag
Vill ha tak över cyklarna på arbetsplatsen Åkersbergsvägen 3 i
Enköping.

Motivering
Då busstrafiken inte passar våra arbetstider på Åkersbergsvägen
3 så är vi många som måste ta cykeln till arbetet.
Finns 3 fina cykelställ med tak som står på ovansidan vid
polisstationen som inte används. 
Flytta, iallafall ett av dom,  till Åkersberg så får vi torra
cyklar när vi ska hem. Dom kommer hålla längre och vi kommer
cykla mera.



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 91 Ärendenummer TF2023/187 

Svar på medborgarförslag - Införa rätt för barn att äta 
vegansk kost om de så önskar, från förskolan och 
uppåt 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har tagit emot ett medborgarförslag om barn i förskola och 
skola ska ha möjlighet att välja vegans kost, se bilaga. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen planerar att kunna erbjuda vegankost inom skola och förskola från 
och med höstterminen 2024. Livsmedelsverket avråder inte från att servera 
vegansk mat om skolan eller förskolan har den kompetens och de resurser som 
krävs för att servera en väl planerad vegansk meny. Det krävs goda kunskaper om 
mat och näringsämnen för att klara detta. Under läsåret 2023/2024 kommer 
förvaltningen att säkerställa kompetens och resurser och arbeta fram rutiner för 
specialkoster och anpassade måltider.  

Förutom en väl sammansatt måltid krävs även berikade produkter och tillskott för 
att komplettera med näringsämnen som saknas i kosten. Det ansvaret har 
vårdnadshavaren. Det kommer krävas intyg från vårdnadshavare för att tydliggöra 
att det inte är förskolans/skolans ansvar att komplettera maten med kosttillskott. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/674. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar förslaget om rätten för barn att välja vegankost med 
att det finns en plan att införa detta till höstterminen 2024. 

__________ 
 



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Tue, 16 Aug 2022 14:19:21 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

Förslag
Inför rätten för barn att äta vegansk kost om de så önskar från förskolan och uppåt

Motivering
Enköpings kommun har en icke tidsenlig syn på barns rätt att få äta veganbaserad kost om de så önskar. Viljan att äta 
veganbaserad kost kan vara drivet ur både/och eller av miljöskäl eller av hälsobaserade skäl, bägge aspekterna är väl 
dokumenterad i forskning och vetenskap. Det finns starka skäl 2022 att inte förvägra den som så önskar äta 
veganbaserad kost inom skolmiljön. Kommunen behöver bara kontakta Västerås kommun och efterhöra deras 
grundval för sitt beslut om veganbaserad kost inom skolmiljön



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 94 Ärendenummer TF2022/1238 

Svar på medborgarförslag - ta bort trafikhinder vid ICA 
Örsundsbro på grund av skaderisk 

Beslut 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i november 2022 tagit emot ett medborgarförslag om att ta 
bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro, se bilaga. Förslagsställaren anser 
att trafikhindret framför allt är farligt när man kommer på moped. Den fasade 
trottoarkanten är ett hinder som blir hal när det regnar.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen uppskattar att förslagsställaren är mån om trafiksäkerheten. I just det 
här fallet kan kommunen inte göra något åt den fasade trottoarkanten eftersom det 
är Trafikverket som ansvarar för vägen och parkering tillhör Ica. Förvaltningen 
kommer därför att skicka vidare medborgarförslaget till Trafikverket i samband med 
beslutet i tekniska nämnden. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/43. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att ta bort trafikhinder vid infarten till Ica i Örsundsbro 
besvaras med att förvaltningen förmedlar förslaget till Trafikverket som ansvarar för 
vägen.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Trafikverket 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Thu, 27 Oct 2022 08:54:22 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

Förslag
Infarten till ICA i Örsundsbro måste ni ta bort den lilla extra biten på trottoaren.

Motivering
Det är ett gupp vid infarten till parkering vid ICA. Det är som ett hinder och jag höll på att ramla pga guppet som var 
extra halt den dagen för att det regnade, men också under sommaren när det var soligt var det fortfarande svårt att 
komma över. Jag vill att ni tar en moped och testar åka in till ICA, det är supersvårt. Jag vill kunna åka och handla 
med min moped utan att dö. Man saktar ner innan svängar, men bilar bakom och framför som inte har samma 
problem med guppet kommer inte sakta på samma sätt som en moped måste. Tänk om en dag någon inte kommer 
över guppet ramlar och bilen bakom kör över de. Det är klart att ni kanske inte tänker på att en lite längre trottoarkant 
inte kan göra så mycket skada men en vacker dag kommer ni bli tvingade att öppna upp ögonen, men ni har tid att ta 
bort den och sen kan alla leva utan att behöva bli ett offer. Jag lovar att det inte bara är jag som stör mig på guppet, 
lägg ut ett inlägg på ‘händer i Örsundsbro’ så kommer ni få se hur många som stör sig på guppet. Ni kanske tänker 
att det är som ett farthinder men det är det inte, det är bara en fara som inte många har sett än. Åker man bil över 
guppet och sen flyger huvudet in i fönstret råkar komma åt en nerv i huvudet och dör. Vill bara säga att än har ingen 
dött, men ta det säkra före det osäkra.

Jag kanske är lite dramatisk men det kommer säkert hända någon gång i framtiden. Jag ber, ta bort guppet!



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 90 Ärendenummer TF2023/287 

Svar på medborgarförslag - avhärdare vid vattenverket 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden tog emot ett medborgarförslag i februari 2023 om att avhärda 
det kommunala dricksvattnet i Enköping för att minska problem med 
kalkavlagringar. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Dricksvattnet i Enköping har en hög hårdhetsgrad på grund av kalkrik jord- och 
berggrund vilket kan medföra kalkavlagringar i till exempel köks- och 
hygienutrymmen. Hårt vatten är ofarligt ur hälsoperspektiv men kan påverka 
installationer som till exempel kopparrör och vissa hushållsapparater och 
förvaltningen ser behovet av att sänka hårdhetsgraden i dricksvattnet.  

Enköpings kommun kommer under 2023 starta planering och projektering för en ny 
dricksvattenförsörjning med ett nytt vattenverk. Dricksvattnet kommer både att 
överföras från Västerås och hämtas från våra befintliga vattentäkter. Med den nya 
dricksvattenförsörjningen kommer dricksvattnet få en lägre hårdhetsgrad som 
kommer minska risken för kalkavlagringar och påverkan på hushållsinstallationer. 
Det nya vattenverket och den nya dricksvattenförsörjningen planeras att kunna tas 
i bruk under slutet av 2029.  

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2022/88. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om att avhärda dricksvattnet med 
att det kommer att införas i samband med införandet av den nya 
dricksvattenförsörjningen. 



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se> 
Skickat:                             Sun, 11 Dec 2022 12:27:38 +0100 
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se> 
Ämne:                               Inskickat formulär 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
 

 
Förslag 
Avhärdare vid vattenverket 
 
Motivering 
Hej 
Jag har tidigare arbetat på Askersunds kommun som då hade 5 vattentäkter. Att avhärda dricksvatten är enkelt och 
det medium som används är salt vilket inte är kostsamt. 
Att så många invånare i Enköping behöver skura hårt för att hålla kalkrester borta samt att kalk även förkortar 
livslängden på vitvaror och annan utrustning som kommer i kontakt med vårt hårda vatten får rimligen en 
konsekvens som innebär att våra maskiner byts oftare än vad som är önskvärt, även med hänsyn till miljön. Att 
villaägare, BRF föreningar själva, där det är möjligt, ska behöva ta ansvar för att få ett riktigt bra dricksvatten är inte 
okej, det ska omfattas av den kommunala servicen. 
Vatten är vårt viktigaste livsmedel och behöver prioriteras högt av kommunen. 
Jag vet inte riktigt formen för medborgarförslag men jag gör såhär. 
 
Jag yrkar att frågan om att avhärda vårt dricksvatten utreds och sedan redovisas. 
 

 
 

 



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 92 Ärendenummer TF2023/286 

Svar på medborgarförslag - sänka hastighetsgränser i 
Haga 

Beslut 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i februari 2023 tagit emot ett medborgarförslag om att 
sänka hastighetsgränsen mellan Haga och Ekudden, se bilaga. Förslagsställaren 
har två önskemål:  

1. Att sträckan mellan Hagas tätbebyggda område och Ekudden får sänkt 
hastighet till 50 kilometer i timmen. 
 
 

2. Att sträckan längs Tessin D Ä allé inom det tätbebyggda området sänks till 
30 kilometer i timmen. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Enligt nuvarande bestämmelser får ett område förklaras som tättbebyggt om det 
har stads- eller bykaraktär. Bebyggelse längs en väg eller ett mindre antal 
bostadshus (20-30 hus) räcker inte för att kategorisera en plats som tättbebyggt 
område. Tekniska nämnden beslutade 2020-10-28 att förklara Haga som 
tätbebyggt område inom det område vid Haga slott som uppfyller kriterierna för 
tätbebyggt område. De fick då sänkt hastighet från 70 till 50 kilometer i timmen. 

1. Vägen mellan Hagas tättbebyggda område och Ekudden uppfyller inte de 
förutsättningar som krävs för att beskrivas som ett tättbebyggt område och 
bashastigheten är därför 70 kilometer i timmen. Om samfälligheten för den 
enskilda vägen vill ansöka om lägre hastighet så görs det till länsstyrelsen.  

2. Vägen längs Tessin DÄ allé som gränsar till Hagas tättbebyggda område 
uppfyller inte kriterierna för att sänka hastigheten från 50 till 30 kilometer i 
timmen enligt förvaltningens bedömning. Principen för 30 kilometer i 
timmen är exempelvis att vägen passerar förbi skolor och förskolor eller 
där det är mycket tätt med entréer eller höga flöden av korsande 
gångtrafik.  



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-15  

 

Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Platsen omkring Ekudden och Haga strand befinner sig under utveckling och kan 
komma att förändras till att omfattas som ett tättbebyggt område i framtiden. 

Bilaga 1: Karta över Haga 
Bilaga 2: Medborgarförslaget, KS2023/2 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Medborgarförslaget om att sänka hastighetsgränsen i Haga avslås. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom  
Förslagsställaren 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Wed, 18 Jan 2023 16:27:03 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

Förslag
Sänkta hastighetsgränser i Haga

Motivering
Tätorten Haga blev klassat som ett tättbebyggt område 2021, vilket innebär sänkt bashastighet från 70 km/h till 50 
km/h. Av någon anledning begränsades det området till att enbart gälla delar av Haga där exempelvis Haga Strand 
och Ekudden inte inkluderas.
1. Med tanke på att det är mer eller mindre smala grusvägar där bil- och byggtrafik ska samsas med fotgängare och 
cyklister bör bashastigheten för hela området sänkas till 50 km/h.
2. Sträckan mellan Haga slott och Haga strand är särskilt trafikerad. Den ligger dessutom väldigt nära Haga slotts 
brf:s bostäder på Tessin dä allé. Träd, buskar, närheten till dessa bostäder och det dåliga skicket på vägen gör den 
sträckan extra utsatt och bör därför sänkas till 30 km/h. (Åtminstone den sträcka som går längs Tessin dä allé.)



 Protokoll  12 (73)

Sammanträdesdatum  

2023-06-15  

Miljö- och byggnadsnämnden 

 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 

  

 

Paragraf 111 Diarienummer KART 2023/94 

Munksundet 24:27, Medborgarförslag - Magnoliaparken 
döps om till Stefan Matssons park 
Sökande:  

Beslut 
Miljö- och byggnadsnämnden beslutar att inte döpa om Magnoliaparken till Stefan 

Mattssons park. 

Motivering av beslut 
Det finns inte en park med namnet Magnoliaparken i Enköping men eftersom 

förslagsställaren skriver inom parentes att hon avser en park intill Klosterparken så 

gör namngruppen tolkningen att det är den eller en del av den som avses.  

Memorialnamn är ett slags ortnamn som ska hedra en person genom att en gata 

eller allmän plats uppkallas efter honom eller henne. Ortnamnsrådets 

rekommendation är att memorialnamn inte ska baseras på ännu levande 

personers namn och att det ska gått 3-5 år innan en avliden persons namn får 

användas i ortnamn. 

Namngruppen förstår tanken att hedra stadsträdgårdsmästaren Stefan Mattsson 

genom att uppkalla en park efter honom men eftersom han fortfarande är i livet 

skulle det strida mot Ortnamnsrådets rekommendationer. Namngruppens förslag till 

beslut blir därför att inte döpa om parken till Stefan Mattssons park.   

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag att döpa om Magnoliaparken till Stefan Mattssons park har 

inkommit 2023-01-31. Förslagsställaren skriver följande i sin motivering: ”Stefan 

Matsson har utvecklat våra parker och grönområden i Enköping samt 

alléerna utefter våra stora gator. Detta har medfört att vi får Enköpings invånare att 

gå ut och njuta av blommor och buskar åtet om. Det har också visat sig att turister 

kommer från hela Sverige och även utländska turister hittar till Parkernas Stad. 

Turistnäringen gläder vårt näringsliv och vår handel vittnar innehavarna om.” 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag, 2023-01-31 

Tjänsteskrivelse, miljö- och byggnadsförvaltningen, 2023-05-31 

__________ 
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Sammanträdesdatum  

2023-06-15  

Miljö- och byggnadsnämnden 

 

Justerarnas signaturer Intygas att kopian överensstämmer med originalet 

  

 

Beslutet skickas till: 

  

Kommunfullmäktige, för kännedom             

  



Från: noreply@sitevision.enkoping.se
Till: KommunledningsfÃ¶rvaltningen
Ärende: Inskickat formulär
Datum: den 31 januari 2023 10:04:31

Förslag
Magnoliaparken (intill Klosterparken) döps om till Stefan Matssons park

Motivering
Stefan Matsson har utvecklat våra parker och grönområden i Enköping samt alléerna  utefter våra stora gator.
Detta har medfört att vi får Enköpings invånare att gå ut och njuta av blommor och buskar åtet om.
Det har också visat sig att turister kommer från hela Sverige och även utländska turister hittar till Parkernas Stad
Turistnäringen gläder vårt näringsliv och vår handel vittnar innehavarna om.

mailto:Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se
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Sammanträdesdatum  
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Tekniska nämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 95 Ärendenummer TF2023/581 

Svar på medborgarförslag - Belysning gång och 
cykelvägen utefter Ullundavägen 

Beslut 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

Beskrivning av ärendet 
Tekniska nämnden har i maj 2023 tagit emot ett medborgarförslag om att införa 
gatubelysning längs gång- och cykelvägen på Ullundavägen, se bilaga. Nuvarande 
gatubelysning längs bilvägen klarar inte att lysa upp gång- och cykelvägen på 
grund av träden.  

Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning 
Förvaltningen har uppmärksammat att belysningen inte räcker till längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen. En kompletterande belysning är beställd och till 
sommaren pågår kabelutsättning och rörläggning under infarter. Den nya 
belysningen väntas vara på plats till september 2023. 

Bilaga: Medborgarförslaget, KS2023/68. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden 
Tekniska nämnden besvarar medborgarförslaget om belysning längs gång- och 
cykelvägen längs Ullundavägen med att arbete pågår och den nya belysningen 
kommer att vara på plats till hösten 2023. 

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunfullmäktige för kännedom 
Förslagsställaren 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Wed, 29 Mar 2023 17:10:27 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

 Varning: Detta meddelande kommer inte från någon inom din egen organisation. Klicka inte på länkar eller bilagor 
om du inte känner igen avsändaren och vet att bilagan är säker.

Förslag
Belysning gång och cyckel vägen utefter Ulundavägen

Motivering
Nuvarande belysning utefter Ulundavägen är placerade på fel sida av vägen för att täcka behovet av belysning utefter 
gång och cyckel vägen som löper efter Ulundavägen.
Träd är placerade mellan vägen och gång och cyckel vägen som begränsar belysningen.
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Sammanträdesdatum  
2023-06-13  

 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 122 Ärendenummer UAN2023/814 

Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - tillgång 
till SFI (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §82) 

Beslut 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att starta SFI för flyktingar från Ukraina, 
Kommunfullmäktige, 2023-05-02, paragraf 82. 

Utbildningsförvaltningens bedömning 
Nämnden beslutade 2023-05-17 paragraf 94 att under förutsättning att erforderliga 
beslut fattas kunna erbjuda svenska för invandrare (sfi) på Komvux för personer 
från Ukraina med skydd av massflyktsdirektivet. Det betyder att regeringen 
behöver fatta beslut om en förändring i vuxenutbildningsförordningen samt att 
statsbidraget utformas på ett sätt så att nämnden kan söka och beviljas.  

I befintlig budget saknas utrymme för att starta sfi för de ukrainska flyktingarna. Det 
finns idag 58 vuxna anvisade ukrainska flyktingar som skulle vara aktuella. Det 
finns troligtvis även ett okänt antal egenbosatta ukrainska flyktingar i Enköpings 
kommun, de har kommunen i dagsläget ingen kännedom om. 

”Kunskaper i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 
möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna ska 
kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning i sfi för personer med skydd av det så 
kallade massflyktsdirektivet. Målgruppen är de som har flytt från kriget i Ukraina. 
Regeringen föreslår därför att kommunerna ska få 100 miljoner kronor i 
statsbidrag.”  

Enligt en uträkning från SKR skulle det räcka till att täcka kommunala kostnader för 
ungefär 3500 personer under ett halvårs undervisning i sfi. Beräknad kostnad för 
en lärare ett halvår är ca 350 000 kr. 

Förvaltningens bedömning är att nämnden bör stå fast vid det beslut som fattades i 
maj och avvakta med att starta sfi för ukrainska flyktingar tills nämnden har fått 
tillskott till budgeten i form av regeringens föreslagna statsbidrag. 
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Sammanträdesdatum  
2023-06-13  

 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-05-22 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2023-05-02, paragraf 82 
Medborgarförslag – tillgång till SFI 

Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Utskottets beredning 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott 31 maj 2023.  

Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott ställer sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut; Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser 
att medborgarförslaget kan anses besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag till beslut 
och finner att frågan blir ja besvarad.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen 
Förslagsställaren 
 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Tue, 28 Mar 2023 19:22:52 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

 Varning: Detta meddelande kommer inte från någon inom din egen organisation. Klicka inte på länkar eller bilagor 
om du inte känner igen avsändaren och vet att bilagan är säker.

Förslag
Tillgång till SFI

Motivering
Jag heter . Jag kom till Sverige från Ukraina för att rädda min familj från kriget. Vi har bott i 
Enköpings kommun sedan augusti 2022. Jag är 44 år gammal. Jag har en ekonomiexamen med inriktning på 
management. De senaste sex åren har jag arbetat i välgörenhetsstiftelsen "Caritas Kramatorsk", som är en del av den 
internationella konfederationen "Caritas Internationalis". Mitt arbete var relaterat till genomförandet av sociala 
reformer på regional nivå. Jag är tacksam mot den svenska regeringen och alla svenskar som stöder ukrainare. För 
närvarande finns det ingen tillgång till SFI för ukrainare och detta hinder bromsar avsevärt inlärningen av 
språket.  Jag behöver SFI för att fullt ut kunna integreras i det svenska samhället.  Var snäll och ge mig tillgång till 
SFI i Enköpings kommun så att jag kan integreras, börja arbeta och betala skatt till den svenska staten. Jag tror att jag 
kan vara till nytta för det svenska samhället.

 Med vänliga hälsningar 
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Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 124 Ärendenummer UAN2023/816 

Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - SFI för 
ukrainare som bor i Enköping (Kommunfullmäktige 
(2023-05-02 KF §85)  

Beslut 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att starta SFI för flyktingar från Ukraina, 
Kommunfullmäktige, 2023-05-02, paragraf 85 

Utbildningsförvaltningens bedömning 
Nämnden beslutade 2023-05-17 paragraf 94 att under förutsättning att erforderliga 
beslut fattas kunna erbjuda svenska för invandrare (sfi) på Komvux för personer 
från Ukraina med skydd av massflyktsdirektivet. Det betyder att regeringen 
behöver fatta beslut om en förändring i vuxenutbildningsförordningen samt att 
statsbidraget utformas på ett sätt så att nämnden kan söka och beviljas. 

I befintlig budget saknas utrymme för att starta sfi för de ukrainska flyktingarna. Det 
finns idag 58 vuxna anvisade ukrainska flyktingar som skulle vara aktuella. Det 
finns troligtvis även ett okänt antal egenbosatta ukrainska flyktingar i Enköpings 
kommun, de har kommunen i dagsläget ingen kännedom om. 

”Kunskaper i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 
en möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna ska 
kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning sfi för personer med skydd av det så 
kallade massflyktsdirektivet. Målgruppen är de som har flytt kriget i Ukraina. 
Regeringen föreslår därför att kommunerna ska få 100 miljoner kronor i 
statsbidrag.” 

Enligt en uträkning från SKR skulle det räcka till att täcka kommunala kostnader för 
ungefär 3500 personer under ett halvårs undervisning i sfi. Beräknad kostnad för 
ett lärare ett halvår är ca 350 000 kr. 

Förvaltningens bedömning är att nämnden bör stå fast vid det beslut som fattades i 
maj och avvakta med att starta sfi för ukrainska flyktingar tills nämnden har fått 
tillskott till budgeten i form av regeringens föreslagna stadsbidrag. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-05-22 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2023-05-02, paragraf 85 
Medborgarförslag – tillgång till SFI 

Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Utskottets beredning 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott 31 maj 2023.  

Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott ställer sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut; Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser 
att medborgarförslaget kan anses besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag till beslut 
och finner att frågan blir ja besvarad.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen 
Förslagsställaren  



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Tue, 4 Apr 2023 10:03:35 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

 Varning: Detta meddelande kommer inte från någon inom din egen organisation. Klicka inte på länkar eller bilagor 
om du inte känner igen avsändaren och vet att bilagan är säker.

Förslag
SFI för ukrainare som bor i ENKÖPING

Motivering
Vi behöver SFI för att fullt ut integrera och kunna gå till jobbet
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Paragraf 123 Ärendenummer UAN2023/815 

Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - SFI för 
ukrainare bosatta i Enköping (Kommunfullmäktige 
(2023-05-02 KF §84) 

Beslut 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att starta SFI för flyktingar från Ukraina, 
Kommunfullmäktige, 2023-05-02, paragraf 84. 

Utbildningsförvaltningens bedömning 
Nämnden beslutade 2023-05-17 paragraf 94 att under förutsättning att erforderliga 
beslut fattas kunna erbjuda svenska för invandrare (sfi) på Komvux för personer 
från Ukraina med skydd av massflyktsdirektivet. Det betyder att regeringen 
behöver fatta beslut om en förändring i vuxenutbildningsförordningen samt att 
statsbidraget utformas på ett sätt så att nämnden kan söka och beviljas. 

I befintlig budget saknas utrymme för att starta sfi för de ukrainska flyktingarna. Det 
finns idag 58 vuxna anvisade ukrainska flyktingar som skulle vara aktuella. Det 
finns troligtvis även ett okänt antal egenbosatta ukrainska flyktingar i Enköpings 
kommun, de har kommunen i dagsläget ingen kännedom om. 

”Kunskaper i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 
en möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna ska 
kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning sfi för personer med skydd av det så 
kallade massflyktsdirektivet. Målgruppen är de som har flytt kriget i Ukraina. 
Regeringen föreslår därför att kommunerna ska få 100 miljoner kronor i 
statsbidrag.” 

Enligt en uträkning från SKR skulle det räcka till att täcka kommunala kostnader för 
ungefär 3500 personer under ett halvårs undervisning i sfi. Beräknad kostnad för 
ett lärare ett halvår är ca 350 000 kr. 

Förvaltningens bedömning är att nämnden bör stå fast vid det beslut som fattades i 
maj och avvakta med att starta sfi för ukrainska flyktingar tills nämnden har fått 
tillskott till budgeten i form av regeringens föreslagna stadsbidrag. 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse daterad 2023-05-22 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2023-05-02, paragraf 84 
Medborgarförslag – tillgång till SFI 

Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Utskottets beredning 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott 31 maj 2023.  

Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott ställer sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut; Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser 
att medborgarförslaget kan anses besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag till beslut 
och finner att frågan blir ja besvarad.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen 
Förslagsställaren 
 



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Tue, 4 Apr 2023 09:09:14 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

 Varning: Detta meddelande kommer inte från någon inom din egen organisation. Klicka inte på länkar eller bilagor 
om du inte känner igen avsändaren och vet att bilagan är säker.

Förslag
SFI för ukrainare bosatta i Enköping

Motivering
Vi behöver SFI för full integration och möjlighet att gå till jobbet



Protokollsutdrag  1 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-13  

 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

 

Paragraf 125 Ärendenummer UAN2023/817 

Svar på medborgarförslag: Medborgaförslag - tillgång 
till SFI (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §86) 

Beslut 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit om att starta SFI för flyktingar från Ukraina. 
Kommunfullmäktige, 2023-05-02, paragraf 86.  

Utbildningsförvaltningens bedömning 
Nämnden beslutade 2023-05-17 paragraf 94 att under förutsättning att erforderliga 
beslut fattas kunna erbjuda svenska för invandrare (sfi) på Komvux för personer 
från Ukraina med skydd av massflyktsdirektivet. Det betyder att regeringen 
behöver fatta beslut om en förändring i vuxenutbildningsförordningen samt att 
statsbidraget utformas på ett sätt så att nämnden kan söka och beviljas. 

I befintlig budget saknas utrymme för att starta sfi för de ukrainska flyktingarna. Det 
finns idag 58 vuxna anvisade ukrainska flyktingar som skulle vara aktuella. Det 
finns troligtvis även ett okänt antal egenbosatta ukrainska flyktingar i Enköpings 
kommun, de har kommunen i dagsläget ingen kännedom om. 

”Kunskaper i svenska språket är en viktig förutsättning för att kunna få jobb och ha 
en möjlighet att försörja sig i Sverige. Regeringen vill därför att kommunerna ska 
kunna erbjuda kommunal vuxenutbildning sfi för personer med skydd av det så 
kallade massflyktsdirektivet. Målgruppen är de som har flytt kriget i Ukraina. 
Regeringen föreslår därför att kommunerna ska få 100 miljoner kronor i 
statsbidrag.” 

Enligt en uträkning från SKR skulle det räcka till att täcka kommunala kostnader för 
ungefär 3500 personer under ett halvårs undervisning i sfi. Beräknad kostnad för 
ett lärare ett halvår är ca 350 000 kr. 

Förvaltningens bedömning är att nämnden bör stå fast vid det beslut som fattades i 
maj och avvakta med att starta sfi för ukrainska flyktingar tills nämnden har fått 
tillskott till budgeten i form av regeringens föreslagna stadsbidrag. 

Beslutsunderlag 



Protokollsutdrag  2 (2) 

Sammanträdesdatum  
2023-06-13  

 

Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
 

 Intygas att kopian överensstämmer med originalet 
  

 

Tjänsteskrivelse daterad 2023-05-22 
Protokollsutdrag Kommunfullmäktige 2023-05-02, paragraf 86 
Medborgarförslag – tillgång till SFI 

Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och 
arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser att medborgarförslaget kan anses 
besvarat. 

Utskottets beredning 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott 31 maj 2023.  

Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 
Utbildnings- och arbetsmarknadsnämndens arbetsutskott ställer sig bakom 
förvaltningens förslag till beslut; Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden anser 
att medborgarförslaget kan anses besvarat. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar nämnden om den kan besluta enligt liggande förslag till beslut 
och finner att frågan blir ja besvarad.  

__________ 
 
Kopia till: 
Kommunstyrelsen 
Förslagsställaren 
  



Från:                                  "noreply@sitevision.enkoping.se" <noreply@sitevision.enkoping.se>
Skickat:                             Wed, 12 Apr 2023 22:00:15 +0100
Till:                                     "Kommunledningsförvaltningen" 
<Kommunledningsforvaltningen@enkoping.se>
Ämne:                               Inskickat formulär

 Varning: Detta meddelande kommer inte från någon inom din egen organisation. Klicka inte på länkar eller bilagor 
om du inte känner igen avsändaren och vet att bilagan är säker.

Förslag
Ge tillgång till SFI

Motivering
Jag var tvungen att fly med min familj från kriget i Ukraina. Jag har varit i Sverige i ett år. Just nu behöver jag en 
SFI-kurs för att kunna integreras fullt ut och få arbete.




	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tjänsteskrivelse, meddelandeärende KF 2023-09-25
	Meddelandeärende till kommunfullmäktige 25 september 2023
	Förslag till kommunfullmäktiges beslut
	Beskrivning av ärendet
	Beslutsunderlag


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Socialnämnden (2023-08-22 SN §126)
	Rapport 2, ej verkställda beslut  2023
	Beslut
	Beskrivning av ärendet


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - 0396_001
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §93)
	Svar på medborgarförslag - Cykelväg till Haga
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Vård- och omsorgsnämnden (2023-05-24 VON §70)
	Svar på medborgarförslag om tak över cyklarna på arbetsplatsen Åkersbergsvägen 3
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Vård- och omsorgsförvaltningens bedömning
	Arbetsutskottets beredning
	Arbetsutskottets förslag till vård- och omsorgsnämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - meddelandetext
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §91)
	Svar på medborgarförslag - Införa rätt för barn att äta vegansk kost om de så önskar, från förskolan och uppåt
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §94)
	Svar på medborgarförslag - ta bort trafikhinder vid ICA Örsundsbro på grund av skaderisk
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §90)
	Svar på medborgarförslag - avhärdare vid vattenverket
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär.eml
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §92)
	Svar på medborgarförslag - sänka hastighetsgränser i Haga
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Miljö- och byggnadsnämnden (MBN § 111 2023-06-15)
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Medborgarförslag, 2023-01-31
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Tekniska nämnden 2023-06-15 (2023-06-15 TN §95)
	Svar på medborgarförslag - Belysning gång och cykelvägen utefter Ullundavägen
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning
	Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till tekniska nämnden
	Arbetsutskottets förslag till tekniska nämnden



	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 2023-06-13 (2023-06-13 UAN §122)
	Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - tillgång till SFI (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §82)
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Utbildningsförvaltningens bedömning
	Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden
	Utskottets beredning
	Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden

	Beslutsgång


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 2023-06-13 (2023-06-13 UAN §124)
	Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - SFI för ukrainare som bor i Enköping (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §85)
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Utbildningsförvaltningens bedömning
	Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden
	Utskottets beredning
	Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden

	Beslutsgång


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 2023-06-13 (2023-06-13 UAN §123)
	Svar på medborgarförslag: Medborgarförslag - SFI för ukrainare bosatta i Enköping (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §84)
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Utbildningsförvaltningens bedömning
	Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden
	Utskottets beredning
	Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden

	Beslutsgång


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden 2023-06-13 (2023-06-13 UAN §125)
	Svar på medborgarförslag: Medborgaförslag - tillgång till SFI (Kommunfullmäktige (2023-05-02 KF §86)
	Beslut
	Beskrivning av ärendet
	Utbildningsförvaltningens bedömning
	Utbildningsförvaltningens förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden
	Utskottets beredning
	Utskottets förslag till utbildnings- och arbetsmarknadsnämnden

	Beslutsgång


	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Inskickat formulär
	21. Meddelandeärenden till kommunfullmäktige - Underskrivet - byte av nämnd



